
 
 

  

 17. december 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Opfisker Royal Greenland alle sine årlige kvoter? 

2. Hvis kvoterne ikke opfiskes, bliver de da frigivet til andre rederier? 

3. Hvis kvoterne ikke frigives, hvad er det årlige tab i skatteindtægter og ressourceafgift 

som følge af, at disse kvoter ikke opfiskes? Jeg anmoder om, at spørgsmålene besvares 

med data fra de seneste 5 år, således at der kan dannes et overblik over eventuelle 

mønstre eller konsekvenser. 

(Medlem af Inatsisartut Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

Baggrund 

Fiskeriet er Grønlands vigtigste erhverv og en afgørende indtægtskilde for landskassen. Det er 

derfor essentielt, at de tilgængelige kvoter udnyttes optimalt for at sikre maksimalt udbytte både 

økonomisk og erhvervsmæssigt. Hvis kvoter tildelt Royal Greenland ikke opfiskes, og heller ikke 

frigives til andre aktører, vil det have direkte konsekvenser for både indtægterne fra 

ressourceafgifter og skatteindtægter. Det er vigtigt at få afklaret, hvordan Naalakkersuisut sikrer, at 

dette potentiale udnyttes, og hvilke økonomiske konsekvenser manglende opfiskning medfører. 


